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Advies aan Provinciale Staten
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Commissie Ruimte  
Datum commissievergadering 09-10-2023

Onderwerp: Integraal Meerjarenprogramma Infrastructuur (iMPI) 2024-2031    

De commissie Ruimte adviseert:

De voordracht integraal Meerjarenprogramma Infrastructuur (iMPI) 2024-2031 als bespreekstuk te 
agenderen voor de Statenvergadering van maandag 6 november.

Uittreksel van het concept-verslag commissie Ruimte 9-10-2023: 

4. A-agenda Mobiliteit

4.a A-stuk Integraal Meerjarenprogramma Infrastructuur (iMPI) 2024-2031

Toelichting: Het integraal Meerjarenprogramma Infrastructuur (iMPI) 2024-2031 geeft inzicht in de 
geprogrammeerde vervangings- en verbeter- en uitbreidingsprojecten van de provinciale infrastructuur en de 
benodigde financiering. Behandelvoorstel: Adviseren aan PS over de Statenvoordracht iMPi. De voordracht zal 
geagendeerd worden voor de PS vergadering van 13 november 2023. De insprekers bij dit punt zijn mevrouw 
De Jong namens Gemeentebelangen Heiloo en mevrouw Meurs namens de Stichting Heilloze weg. 

De heer Van der Heijden (D66) mist de focus op CO2-reductie. Er wordt vooral geredeneerd vanuit 
verkeersveiligheid en doorstroming. In het iMPI moet meer aandacht komen voor CO2 reducerende 
maatregelen en voor circulaire materialen. Hoe kijkt de gedeputeerde naar het achterstallig onderhoud aan 
bruggen en vaarwegen? Wat betreft de A8/A9, hierbij wordt niet aangegeven wat het gaat kosten. Het 
argument dat het gebeurt om een gezonde leefomgeving te creëren vindt D66 niet opgaan omdat de natuur 
gesloopt wordt ten behoeve van asfalt. Het voorstel Amsterdam Bay Area dat genoemd wordt op AT5 wordt 
niet genoemd in het iMPI. Is gedeputeerde het eens dat extra autowegen in tegenspraak zijn met de plannen 
rondom mobiliteit? Wordt het waterbergend vermogen ook meegenomen in het onderzoek?

Interruptie: de heer Van den Berg (JA21) vraagt hoe de heer Van der Heijden kijkt naar de maatregelen in het 
iMPI wat betreft CO2-reductie zoals bushokjes met sedum. Vindt D66 dat een goede besteding van het geld en 
kan dit niet anders?
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De heer Van der Heijden (D66) geeft aan dat het sedum geen CO2 reduceert, maar dat dat te maken heeft 
met de opvang van het overschot aan water. Wat de D66 fractie betreft wordt meer ingezet op minder auto’s 
en meer OV-oplossingen. 

Interruptie: de heer Boer (VVD) merkt op dat de heer Van der Heijden onjuist beweert dat er geen nieuwe 
wegen meer worden aangelegd. De heer Van der Heijden (D66) geeft aan dat de auto niet bovenaan de 
ladder van duurzame mobiliteit staat. 

De heer Dijk (CDA) vraagt hoeveel van het budget van 7,5 miljoen voor het verduurzamen van verschillende 
projecten dat Provinciale Staten beschikbaar heeft gesteld nog resteert en waarom is ervoor gekozen om de 
extra kosten niet meer te laten zien. Bij de Kruising Wadweg en Waardepolderweg staat er een bedrag van 
575.00 euro aan maatregelen in die in 2023 worden uitgevoerd. Als uit evaluatie blijkt dat er toch ingrijpende 
maatregelen moeten worden genomen, waarom duurt dit dan nog 5 à 6 jaar?

De Parallelweg N240 stopt ter hoogte van Opperdoes, dit is geen veilige situatie en omwonenden 
ondervinden hiervan veel hinder. Aanpassingen van rotonde en verlenging van de Parallelweg naar de 
Almereweg N239 is de oplossing. Waarom is de uitvoering hiervan doorgeschoven naar 2027/2028? Waarom 
is eerder in het iMPI aangegeven dat 2025/2026 haalbaar is en hoe is hierover gecommuniceerd? 

Mevrouw Bouhlel (SP) zegt dat op bladzij 23 staat in het iMPI dat de nieuwe aansluiting Heiloo zou worden 
gerealiseerd, bij de fase staat ‘realisatie’. Wordt dit niet eerst besproken? Mevrouw De Jong heeft een aantal 
vragen aan gedeputeerde gesteld en mevrouw Bouhlel vraagt of gedeputeerde hier op kan reageren. Hoe 
realistisch is het project voor de ondertunneling bij Broek in Waterland nog? In juli is op verzoek een motie 
aangehouden over het fietspad tussen Volendam en Monnickendam. De realisatie hiervan is niet opgenomen 
in het iMPI. De SP wil hierover een opnieuw een motie indienen tenzij de gedeputeerde nu een toezegging 
kan doen dat dit traject opgepakt gaat worden.

De heer Stulemeijer (50PLUS) vraagt of bij de genoemde bedragen in tabel 15 ‘vast en variabel onderhoud’ 
rekening is gehouden met inflatie, gestegen rentelasten, gestegen materiaallasten en loonkosten. 

Statenlid Hollebeek (PvdD) vraagt waarom een project dat niet gerealiseerd kan worden, niet gedegradeerd 
wordt. Is het wel een goed idee om een begroting goed te keuren waarin wordt gerekend met berekeningen 
uit 2021? Kan de gedeputeerde uitleg geven over de subsidiebeschikking van 1,2 miljoen? Aansluiting A8/A9 is 
al ruim 60 jaar oud. Statenlid Hollebeek stelt voor om in te zetten op OV en fiets en het opwaarderen van de 
N246 voor vrachtverkeer langs het Noordzeekanaal.

De heer Van den Berg (JA21) wijst op het plan van de provincie om de komende drie jaar 34 bushokjes 
vervangen door nieuwe bushokjes voorzien van sedumbedekking. Als JA21 het project doorrekent komt dit uit 
op vijf tot tien keer hoger dan de marktprijzen. Het staal van de bushokjes draagt ook bij aan de CO2-uitstoot.

Statenlid Hollebeek (PvdD) constateert dat de heer Van den Berg wel voor bijdrage is aan biodiversiteit. De 
heer Van den Berg (JA21) vindt dat er betere bestedingen zijn dan biodiversiteit. 
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De heer Boer (VVD) vraagt hoe het staat met de ontsluiting van het WOF-terrein in West Friesland. Hij vraagt 
de gedeputeerde om toelichting op de status van het verlengen van de 

Koopvaardersluis. De VVD vindt dit een belangrijk project, in het iMPI staat dit project bij geschrapte 
projecten, de heer Boer wijst erop dat gedeputeerde een toezegging heeft gedaan dat dit project wel op de 
kaart blijft staan. De VVD vraagt zich af of de 34 nieuwe bushokjes het meeste resultaat oplevert.

Mevrouw Den Boer (BBB) sluit zich aan bij de opmerkingen van JA21 en de VVD over de bushokjes met 
sedumdaken. Wat vindt gedeputeerde hiervan? In de komende periode worden de gebiedscontracten 
opnieuw afgesloten en daarbij wordt gekeken naar samenwerking met andere overheden. Wil de 
gedeputeerde de commissie daarvan op de hoogte houden?

Mevrouw Middelkoop (FvD) hoort graag van de gedeputeerde wanneer de commissie de resultaten kan 
verwachten van de verkenning van de N242 met betrekking tot geluidsoverlast, files en onveilige 
verkeerssituaties. Vindt de gedeputeerde dat de N9 binnen de ring Alkmaar een fileprobleem heeft? Heeft de 
gedeputeerde kennis genomen van de verbreding van de N521 in Amstelveen en is gedeputeerde bereid om 
de N521 op te nemen in de studiefase?

Statenlid Van der Waart (GL) meldt dat GL een groot voorstander van sedumdaken op bushokjes en vindt de 
investering de moeite waard met betrekking tot klimaatadaptatie en biodiversiteit. 

De heer Boer (VVD) vindt het niet duurzaam om bushokjes te slopen en met staal van Tata Steel nieuwe 
bushokjes te plaatsen. Statenlid Van der Waart (GL) geeft aan dat pas als er bushokjes vervangen moeten 
worden, er nieuwe geplaatst worden met sedumdaken. Statenlid Van der Waart vindt het vreemd dat bij de 
N206 het fietspad niet wordt uitgevoerd omdat het te smal zou zijn. Waarom wordt er niet naar een andere 
oplossing gezocht in zo’n geval? Zij wil graag de reflectie op de aansluiting A9 bij Heiloo van de gedeputeerde. 
Kunnen we ervan uitgaan dat dezelfde percentages gelden voor de bijdrage vanuit de subsidieregeling en de 
regionale partners of zien we dit geld niet meer terug? 

Mevrouw De Boer (PvdA) vraagt of de gedeputeerde kan uitleggen waarom de bijdrage van de regiopartners 
met 8,5 miljoen is verlaagd met betrekking tot de dekking van de bereikbaarheid Waterland. Mevrouw De 
Boer ontvangt graag een schriftelijk antwoord van de gedeputeerde op de vraag van inspreker mevrouw De 
Jong over een tweede subsidiebeschikking van 2,1 miljoen ten behoeve van de aansluiting A9.

Mevrouw Buit (ChristenUnie) vraagt om een overzicht in de iMPI met projecten die overgaan van de 
studiefase naar de planfase en nieuwe projecten die in de studiefase komen, inclusief een toelichting op de 
redenen hiervoor. Er wordt gesproken over een negatieve stelpost, maar er is geen informatie beschikbaar 
over mogelijke oplossingen. Wanneer zal GS met een passende oplossing komen? Graag ontvangt de 
ChristenUnie een reflectie hoe de gedeputeerde het schrappen van de fietsoversteek op het kruispunt van de 
N512 ziet ten opzichte van de tekst die in het coalitieakkoord staat. Bij de N206 is het argument dat de 
varianten zeer ingrijpend zijn; kan de gedeputeerde vertellen wat gedaan wordt om de situatie op N206 te 
verbeteren? De ChristenUnie is het niet eens met gemakzuchtige keuzes om de fietsprojecten te schrappen 
omdat deze te ingewikkeld zijn. Klopt het dat de N525 geschrapt wordt en dat het fietstunneltje daarmee 
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eindelijk bruikbaar wordt? Wil de gedeputeerde antwoord geven op de vraag van de inspreekster over de 
goedkeuring van de begroting als nu al duidelijk is dat er geen budget is? 

De heer Bonekamp (Volt) vindt het zorgwekkend dat vier van de vijf geschrapte initiatieven, fietsgerelateerd 
zijn. Is Gedeputeerde Staten het met Volt eens dat er meer projecten en investeringen in de Noord Hollandse 
fietsinfrastructuur nodig zijn? Volt vindt het vreemd dat er nergens projecten worden genoemd met moderne 
mobiliteitsvormen zoals autonoom vervoer. Ziet Gedeputeerde Staten mogelijkheden om te onderzoeken 
waar autonoom vervoer gerealiseerd kan worden?

De voorzitter geeft het woord aan gedeputeerde Olthof. Gedeputeerde Olthof is blij met de mooie stappen 
die gezet worden met het iMPI, het gaat echt over de inhoud, er is sprake van meer circulair en meer 
duurzaam en dat is ook de ambitie. Dit is geen aparte post meer maar dit wordt meegenomen in de 
aanbestedingen. Aannemers werken ook duurzamer en een deel is experimenteel. Nederland is voorloper als 
het gaat over toepassen van duurzaamheid in projecten. 

Het Rijk gaat vooral inzetten op beheer en onderhoud van bruggen en vaarwegen. Samen met  
Rijkswaterstaat wordt gekeken hoe gezamenlijk met de markt aanbesteed kan worden.  A8/A9 zit nu 
financieel niet in het iMPI omdat dit nog in de studiefase zit. In het coalitieakkoord is besloten om pas verder 
te gaan als er zicht is op financiering en dat het niet ten koste gaat van het werelderfgoed. In het 
coalitieakkoord is besloten dat in deze periode duidelijkheid verschaft zal worden over de leefbaarheid 
rondom de N203 en de aansluiting A8A9. Wat betreft Amsterdam Bay Area geeft gedeputeerde Olthof aan 
dat de Provincie de voorkeur geeft aan een OV-verbinding rondom de ontsluiting van Almere. Op dit moment 
wordt hier nog een studie naar uitgevoerd en dit wordt via MRA bij het platform Mobiliteit besproken. 

De heer Van den Berg (JA21) vraagt of de Werelderfgoed-status ter zijde kan worden geschoven ten behoeve 
van de aansluiting A8/A9 zodat de kosten lager zijn. Gedeputeerde Olthof zegt dat het besluit door Provinciale 
Staten is genomen met betrekking tot twee criteria, namelijk het behoud van de Werelderfgoed-status en het 
zicht op financiering. 

De heer Bonekamp (Volt) vraagt of de gedeputeerde bij een OV-verbinding ook denkt aan een metro lightrail 
en of BRT ook optie kan zijn. Gedeputeerde Olthof vindt dat elke vorm van OV die bijdraagt aan de 
bereikbaarheid bespreekbaar is. De vraag van het CDA over de duurzaamheidsmaatregelen beantwoordt 
gedeputeerde Olthof  dat de 7,5 miljoen bestemd is. Wat betreft de Wadweg zijn er voor de korte termijn 
maatregelen genomen en daarvan wordt het effect onderzocht. De aanvullende lange termijn maatregelen 
zijn moeilijker te realiseren binnen korte tijd. Er moet onderzoek worden gedaan of bijvoorbeeld rotondes op 
die plek mogelijk zijn. Over de parallelweg N240 bij Opperdoes is gedeputeerde Olthof in overleg met 
bewoners en de dorpsraad, daarbij is duidelijk aangegeven waarom dat op die plek geen voorkeur heeft. De 
reden van de uitloop naar 2027/2028 is dat het een complex traject is waarin de ontsluiting van Agriport 
meegenomen wordt in de aanbesteding. Dit gaat in goed overleg met Medemblik en de bewoners. De 
ontsluiting van de A9 bij Heiloo zit nu in realisatiefase. De commissie heeft zelf besloten om het krediet te 
verhogen naar zestien miljoen. Deze extra 2,4 miljoen is wel gereserveerd maar is nog niet geformaliseerd en 
daarom heeft accountant dit bedrag niet teruggevonden. Gedeputeerde Olthof antwoord de vragen graag 
schriftelijk. De varianten van de onderdoorgangen bij Broek in Waterland zijn onderzocht en daarvan zijn de 
bewonersvariant en de verlengde variant overgebleven. Hier moet zicht op financiering op komen, het gaat 
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om een bedrag van 240 miljoen. Hierbij is de provincie op zoek naar partners. Het fietspad N247 wordt niet 
meer apart genoemd omdat het een onderdeel is van Bereikbaar Waterland. Wat betreft het variabel 
onderhoud zijn er gebiedscontracten met de aannemers en daarbij wordt geïndexeerd. De commissie wordt 
door de gedeputeerde op de hoogte gehouden bij verlenging van de contracten. Interruptie: de heer 
Stulemeijer (50PLUS) vraagt of projecten uitgesteld worden omdat de financiering niet meer haalbaar is. 
Gedeputeerde Olthof zegt dat de veiligheid altijd voorop staat en hij daarop terugkomt bij de commissie als 
dit aan de orde is. Statenlid Hollebeek (PvdD) vraagt of het verstandig is om met de cijfers van 2021 te 
rekenen. Gedeputeerde Olthof wijst erop dat het voor een groot deel aannames zijn en dat er altijd een 
verschil zit tussen hetgeen dat nu in het krediet staat en wat het feitelijke bedrag wordt, gelet op de huidige 
markt. Het zandpad valt buiten de scope en dit is een onderwerp van gemeente Heiloo en Alkmaar. De 
snelheidsverlaging op de N203 worden meegenomen in de trajectstudie en het groot onderhoud. Een aantal 
bushokjes moet worden vervangen en dit gebeurt alleen op plekken in de stad waar deze sedumdakbedekking 
wel effect heeft. Deze keuze is gemaakt ten behoeve van de leefbaarheid en een gezonde leefomgeving. 
Interruptie: de heer Van den Berg (JA21) vraagt of andere maatregelen de biodiversiteit niet beter zullen 
dienen. Gedeputeerde Olthof  geeft aan dat er zeker andere projecten te vinden zijn maar dit gaat specifiek 
over de vervanging van de bushokjes. Dit is een keuze. Mevrouw De Boer (BBB) interrumpeert met de 
opmerking dat zij een onderzoek gelezen dat sedumdakbedekking de biodiversiteit minimaal verhoogt en dat 
beter een andere keuze gemaakt kan worden als het gaat om de biodiversiteit, bijvoorbeeld voor projecten 
waarvan het nut bewezen is.  Gedeputeerde Olthof wijst erop dat deze keuze gemaakt is om de biodiversiteit 
in de stad te verhogen en dat de provincie juist ook moet investeren in nieuwe en innovatieve projecten. 

Gedeputeerde Olthof wijst erop dat hij met de betrokken ondernemers in gesprek is over de ontsluiting van 
WFO-terrein. Er wordt een studie gedaan naar de beste oplossing voor de ontsluiting van het WFO-terrein. Dit 
onderwerp wordt niet genoemd in het iMPI omdat dit nog in de verkenningsfase zit. De vraag over de 
verlening van de Koopvaarderschutsluis wordt op dit moment niet gedaan. Er wordt een kernnetstudie 
uitgevoerd en daarover zal de commissie de komende jaren geïnformeerd worden. De verkenning van de 
N242 is afgerond en op dit moment wordt er gekeken naar het totale gebied. Dit komt terug in het Regionaal 
Mobiliteitsprogramma. De uitkomst van de verkenning zal binnenkort worden toegezonden aan de 
commissie. Bij de N9 speelt vooral de verkeersveiligheid een belangrijke rol. Op dit moment worden er 
regelmatig gesprekken gevoerd met het Rijk. Hierbij wordt samen met de regio ook gekeken naar de ring 
Alkmaar. Wat betreft de  

N521; hierbij spelen de eigendomsverhoudingen een rol. Er worden gesprekken gevoerd met de gemeente 
Amstelveen. Om de knelpunten bij de N206 op te lossen, zouden er in dit geval veel bomen gekapt moeten 
worden of een heel nieuw fietspad moeten worden aangelegd door landelijk gebied. Er wordt constant 
gekeken naar verbeteringen en dit is ook de ambitie in het coalitieakkoord. Bij de N247 is besloten om door te 
gaan met het noordelijke deel. De rest van het bedrag staat nog wel gereserveerd en zal worden vrijgemaakt 
als met het zuidelijke deel wordt gestart. Interruptie: Statenlid Van de Waart (GL) vraagt of het ook geldt voor 
gemeentes die aan dit project deelnemen dat het bedrag omlaag gaat. De heer Olthof bevestigd dat wordt 
gekeken naar de belangen en bijdragen van de deelnemende gemeenten. De gedeputeerde vindt de vraag 
van de ChristenUnie om duiding van de fietsprojecten 206, 525 en 512, technische vragen en hij zal deze 
daarom schriftelijk beantwoorden. Er wordt zorgvuldig naar alle fietsprojecten gekeken. Interruptie: de heer 
Bonekamp (Volt) wijst erop dat vier van de vijf fietsprojecten gesneuveld zijn. Gedeputeerde Olthof 
benadrukt dat met aandacht is gekeken naar de haalbaarheid van de afzonderlijke fietsprojecten en dat de 
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fiets een speerpunt blijft. Gedeputeerde Olthof wijst erop dat het autonoom rijden valt onder Smart Mobility 
en het heeft de aandacht, maar dit valt niet onder het iMPI. Interruptie: mevrouw Buit (ChristenUnie) mist 
nog steeds de reflectie van de gedeputeerde op het schrappen van de fietsprojecten. Gedeputeerde Olthof 
benadrukt dat het lijkt dat er een aantal fietsprojecten geschrapt is door de knelpunten, maar dat het zeker 
de ambitie is om te investeren in fietsinfrastructuur. Promoties en degradaties zijn niet opgenomen in het 
iMPI, deze zitten in de voordracht inclusief de onderbouwing  hiervan. Gedeputeerde Olthof adviseert om 
duiding te vragen als dit niet helemaal duidelijk is voor bepaalde plannen. Wat betreft de negatieve stelpost;  
deze is correct voor wat betreft de vorige periode en dit zal bij de volgende begrotingswijzigingen 
gecorrigeerd worden. Mevrouw Bouhlel (SP) vraagt of de gedeputeerde schriftelijk kan terugkomen op de 
Bereikbaarheid Waterland met deelprojecten en gereserveerde bedragen. Gedeputeerde Olthof stuurt de 
stukken toe.  Statenlid Hollebeek (PvdD) vraagt waarom projecten niet worden gedegradeerd als de 
noodzakelijke bouwstenen voor de realisatie wegvallen. Gedeputeerde Olthof legt uit dat dit wel met het 
Schouw gebeurd is maar als het krediet beschikbaar blijft is dat de reden dat niet gedegradeerd wordt.  De 
heer Dijk (CDA) vraagt wanneer de commissie geïnformeerd wordt over de verkenning van de situatie van de 
N242. Gedeputeerde Olthof is nog in gesprek met de regio en de verkenning is afgerond, binnenkort zal de 
commissie hierover geïnformeerd worden. De heer Bonekamp (Volt) vraagt of er voor Smart Mobility 
infrastructuur zal worden aangelegd en of dat dan in het iMPI zal worden opgenomen. Gedeputeerde Olthof 
geeft aan dat op het moment dat er geïnvesteerd wordt in infrastructuur voor Smart Mobility dit ook 
meegenomen wordt in het iMPI. De heer Van den Berg (JA21) is van mening dat het gebruik van 
overheidsgeld voor de bekleding van nieuwe bushokjes met sedum niet doelmatig is. Zijn fractie zal daarom 
tijdens de aanstaande Provinciale Statenvergadering hierover een amendement indienen. Hij verzoekt de 
gedeputeerde om schriftelijk te laten weten hoeveel staal er wordt gebruikt bij de productie van de 
bushokjes. Gedeputeerde Olthof vraagt zich af of de vraag van de heer Van den Berg (JA21) iets gaat 
toevoegen aan de discussie en de besluitvorming. 


